
Møte i fylkesbiblioteksjefskollegiet 

 
Tidspunkt: tirsdag 22.februar 2022, klokka 12 – 14   
Sted: Teams   
Møteleder: Agder (Nina)  
Referent: Viken (Heidi)  
Til stede: Anita Munch Kulset (Nordland) Hildegunn Hestnes (Trøndelag), Elin Golten (Vestland) Mona Iren Auganæs, (Møre og Romsdal) Britt Ellingsdalen, 
(Rogaland) Nina Stenbro (Agder), Mette Kristin Gjerdrum (Vestfold og Telemark), Tone Nysæter, (Oppland) Heidi Hovemoen (Viken) 
Frafall: Birgit Larsen (Troms og Finnmark), Knut Skansen (Oslo)  
Til stede i deler av møtet: Kristin Storvik, Ingrid Ericsson, Bjørnar Skjesol (Trøndelag)  

  Sak  Komment
ar  

Innmeldt 
av   

Oppfølging / referat  

  

1 12.-12.05 

Velkommen til 

Mona-Iren, kort 

presentasjon av 

alle i kollegiet. 

  Presentasjonsrunde. Mona Iren kommer fra stillingen som biblioteksjef for Høgskolen i Volda, og har 
erfaring fra ulike typer bibliotek, blant annet som biblioteksjef i Ulstein kommune.  

2  12.05-12.25 

Nytt fra FiF. 

Gjennomgang 

av 

spørreundersøk

elsen. 

V/Kristin 
og Ingrid. 
 

 Ingrid og Kristin orienterte.  
Presentasjon av kartlegging, kompetansebehov hos bibliotekansatte og milepæler framover.  
Undersøkelsen gjennomført i april 2021, 703 respondenter. Alle fylker har tilgang på sine svar under 
teams i Rogaland.  
Noen funn:  

• 58 % av de som har svart, har bibliotekfaglig utdannelse 

• Mange har benyttet seg av ulike kompetansehevende tilbud (fylkesbibliotek + andre aktører) de 
siste 5 åra 

• Markedsføring av tilbud og vikar er viktige drivere for å benytte seg av ulike tiltak 

• Varierende i hvilken grad man benytter seg av e-læringskurs på bibliotekutvikling.no  

• Størst trygghet i rollen som litteratur- og kulturformidler  



Orientering om status i prosjektet – viktige milepæler framover er blant annet: 
 

 

• 23. mars: to innlegg på Bibliotekmøtet – både prosjektet og Kulturfondstafetten  

• 21. til 22. april: FiF-samling for rådgivere og kursutviklere fra fylkesbibliotekene  

• 2. juni og 30. august: Seminar Litteraturfestivalen og i Lillestrøm  

• September: søknad – fase to.  

Kristin: når det gjelder samling for rådgivere i Trondheim, kan ikke prosjektet dekke opp for alle som 
ønsker å delta. Kan sees på som en del av egeninnsatsen for det enkelte fylke.  
Heidi: god orientering, interessant å se at det er et stort ønske om kompetanseheving på områder som 
man allerede behersker, viktig å avklare for prosjektet om vi skal tilby det som ønskes eller det som 
trengs. Før vi tar stilling til en søknad for fase to, må vi evaluere prosjektet så langt. Vanskelig å måle 
effekten av iverksatte tiltak, men likevel viktig. Bør det være egne styringsgruppemøter framover, hvor 
prosjektet er eneste sak? Blir ofte litt dårlig tid.  
Kristin: ja, evaluering må med. Setter opp egne styringsgruppemøter framover.  
 
Britt: søknad til Kulturrådet om utvikling av Kulturfond-stafetten. Ettersender informasjon om dette, 
fylkene må stille seg bak en eventuell søknad.  
 

 
 

 

3 12.25 -12.35 

Felles stand på 
Bibliotekmøtet. 

V/Bjørnar 
Skjesol 

 Bjørnar orienterte. Arbeider sammen med Beate Ranheim i Viken. Gjennomgang av  
- felles profilering – hvordan?  
- utforming av stand  
- program  
- budsjett  
 
Innspill fra kollegiet: Arbeidsgruppa kan vurdere å bruke overskriften «regional bibliotekutvikling» eller 



«bibliotekutvikling» på standen. Når det gjelder program, må dette balanseres, AU kan kobles på for 
videre avklaringer.  

4 12.35 -12.40 

Forslag til 

endring av AU. 

 Heidi Heidi orientere. AU foreslår at varamedlem gjøres om til fast medlem, dette samsvarer med dagens 
praksis. Endringen vedtatt i møtet, og skrives inn i statuttene. Endres tilsvarende i mandat som ligger på 
«vent» hos fylkeskultursjefkollegiet. Rullering av AU tas med til videre vurdering og blir sak på 
kollegiemøte i oktober.  
 
AU følger opp.  

5 12.40 - 12.50 
Kort referat fra 
møte i 
Bibliotekparapl
yen. 

  Britt 
 

Britt orienterte.  
Har ikke fått møtereferat enda. Tematikk på møtet var blant annet arbeid med statsbudsjettet 2023. 
Helsebiblioteket, transportordning, digitale lisenser, Sommerles som eksempler.  
Organisasjonene opptatt av det de opplever som uryddige ansettelser ute i kommunene.  
Nasjonal bibliotekdag – forslag om å koble dette sammen med Frivillighetens år.  
 
Britt ettersender referat så snart det er klart.  

6 12.50-13.00 
Kort referat fra 
AUs møte med 
NB 

  Heidi Heidi orienterte. Møtereferat ikke sendt ut (korrigert i møte, er sendt ut.)  
NB ønsker å utvikle et nettkurs for å heve prosjektkompetansen ute i folkebibliotekene. Fylkene kan ha 
en rolle i å etterspørre hva slags kompetanse det er behov for. Revidering av bibliotekstrategi? NB har 
signalisert at en revidering i så fall må sees i sammenheng med digitale tilganger. Rambøll-rapporten 
utgjør et kunnskapsgrunnlag, både i strategiarbeid og evt. nye forhandlinger. Boklovarbeidet pågår for 
fullt.  
 
Heidi ettersender referat.  
 

 

 

 PAUSE  

10 minutter 

   



7  13.10-13.20 

Oppfølging av 

Forfatterforeni

ngens uttalelser 

om e-lydbøker i 

bibliotek. 

  Knut Heidi orienterte. Forfatterforeningen med kritiske uttalelser knyttet til utlån av e-lydbøker i bibliotek. 
Kan ikke bli en strømmetjeneste, og det etterlyses et faktagrunnlag.  
Hildegunn: Det var planlagt at vi skulle ta et møte med ulike organisasjoner før jul, ta opp tråden nå?  
 
Kollegiet enige om at vi ber om møte med Forfatterforeningen. Heidi følger opp sammen med Knut.  
 
Heidi orienterte samtidig om at Kulturrådet ønsker møte med Deichman. Knut har bedt Heidi om å bli 
med, slik at vi kan være representanter for en større gruppe. Møtet blir 11. mars.  

  

8 13.20-1340 

Statistikk. 

* Hva har 

skjedd med 

statistikken for 

skolebibliotek i 

VGS? 

* Hva er det NB 

ønsker med 

statistikken de 

samler inn? 

Etterlyser at NB 

tydeliggjør 

hvordan tallene 

blir brukt. 

*Statistikkverks

ted for 

fylkesbibliotek. 

 Det er 
meldt inn 
flere saker 
angående 
statistikke
nsom er 
samlet i 
punkt 7. 

Heidi 
Mona Iren 
Elin 

Heidi: har ikke vært våken nok på at statistikk for videregående skole ikke blir samlet inn av UDIR. NB har 
overlevert oppgaven til UDIR, men forskriften er ikke endret, til tross for at departementet er oppfordret 
til det. UDIR samler bare inn statistikk for bibliotek i grunnskolen, gjennom GSI. En stor utfordring at 
statikken ikke hentes inn, særlig for fylker som evt. skal deles. Hva gjør andre fylker nå?  
Trøndelag har sendt spørsmål til statsforvalter, ikke fått svar enda. Aksjon skolebibliotek skal ha møte 
med UDIR, tematikken løftes der. Hvilke andre aktører skal vi kontakte? KS, Kunnskapsdepartementet? 
Vi følger i første omgang opp med fylkeskultursjef-kollegiet og gir tilbakemelding til Aksjon 
skolebibliotek om at vi støtter opp om deres initiativ. AU følger opp.  

Mona Iren: ønske fra MR at statistikken kan brukes bedre, en mer gjennomtenkt og klar kobling mellom 
det som rapporteres inn til NB og som kommer inn i KOSTRA. Skal det etableres ei nasjonal 
arbeidsgruppe som ser på dette?  
 
Det har vært, og er flere gode initiativ om utvikling av statistikken. Nærliggende å se dette i 
sammenheng med BibStat, og ellers har Innlandet sendt inn søknad om utviklingsmidler nå, etter 
inspirasjon fra Danmark. UH-bibliotekene jobber også med utvikling av statistikk, «fra telling til verdi».  

Vi har etterlyst NBs planer for statistikkverksted som er planlagt. NB har tidligere vært positive til dette 
initiativet, men vi har foreløpig ikke fått noen endelig avklaring på når et slik verksted kan finne sted. 
 



9 13.40-13.50 
Statistikk i 
BookBites. Inga 
reell oversikt 
over lån frå 
kvar kommune. 
Utfordringar 
med kvalitet på 
statistikk. Kan 
ikkje nytta 
statistikken 
som 
styringsverktøy 

V/Kari 
Skibenes 

Elin Tas med over til møte om BookBites 

10 13.50-1400 

Eventuelt  

 v/Hildegun
n og Anita 

Transportordning: tilbud i Trøndelag nå, betydelig prisøkning. I Agder har omfanget av transporten økt, 
justering av pris på eksisterende avtale. V/T har bedt om prolongering, dette har blitt avvist. Viken ute 
med anskaffelse nå. Hva kan vi gjøre med dette framover?  

 

Status Webløft: Nordland etterlyser status for Webløft-arbeidet. Blir med som sak til neste møte.  
 
 

 

  

 

 


